
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 12. december 2019 stillet følgende spørgsmål nr. 9 

(aktstykke 70) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 9:  

”Vil ministeren redegøre for, om niveauet på takstfinansieringen modsvarer det tids-

forbrug, der er på de enkelte sager henset til en større kompleksitet i klagesyste-

met?” 

 

Svar: 

I forbindelse med handlingsplanen for Styrelsen for Patientsikkerhed fra 2016, blev 

der indgået ny finansieringsaftale for behandlingen af patientklage- og erstatningsan-

kesager med Danske Regioner og Kommunernes Landsforening. Et led i denne aftale 

var bl.a. fastlæggelse af maksimale enhedstakster for behandlingen af klage- og er-

statningsankesager. 

 

Det er forventningen i Styrelsen for Patientklager, at de aftalte maksimale takster at-

ter kan overholdes fra 2021 og frem – og at taksterne dermed er dækkende for styrel-

sens omkostninger forbundet med behandlingen af klage- og erstatningsankesager.  
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